

البيانات الشخصية:

Personal Details:

Name: Taher Mohammed Abdo Sulaiman Al-Ahdel
Born and raised in Mecca, He got the beginning of science, Memorizing the Qur'an in the Great Almasjed Al-haram.

Birth/Place Date: 1/1/1984.Mekka - Saudi Arabia

Nationality: Yemeni.

ID Number: 06326599

VISA free 10 years (resident pass).

Email: taheralahdal5@gmail.com

Contact Number: +601111209788

* Educational Qualifications:

- 1 - 2021 = Currently, studying PHD in shariah, Islamic (Islamic law) College, University of Sultan Zain al-Abidin, Terengganu, Malaysia.
- 2 - 2017 = Master degree of shariah, Islamic (Islamic law) University of Sultan Zain al-Abidin, Terengganu, Malaysia.
- 3 - 2008 = Bachelor of (Islamic law) from Darulmustafa. Hadramawt, Yemen. The overall rate is (very good high).
- 4 - 2013 = Bachelor of Education from Al-Ameen College of Education. Jakarta, Indonesia. The overall rate is (very good high).
- 5 - 2010 = High School from certificate. (scientific section) from Hudaidah , Yemen.
- 6 - 2008 = Certificate of memorizing the Holy Quran excellent grade.
- 7 - 2020 = = Certificate of the 6th international scientific forum 18th-21th April.
- 8 - 11/10/2015 =Certificate of research participations in "ALquran" conference, University of Sultan Zain al-Abidin, Terengganu, Malaysia.
- 9 - 06/10/2016 =Certificate of research participations in "Al-Islam, science and Education" 2nd conference, International Islamic University Malaysia, Kuala Lumpur, Malaysia.
- 10 - 06/12/2016 =Certificate of research participations in "Islam and Contemporary Issues in the Islamic World" 1st International conference, University of Malaya, Kuala Lumpur, Malaysia.
- 11 - 07/2016 = Certificate of Diploma in Business Administration from Sona'a AlKarar Int'l Corp for Human Development and Canadian Training Center of Human Development.
- 12 - 07/2016 = Certificate of Diploma in Project Management from Sona'a AlKarar Int'l Corp for Human Development and Canadian Training Center of Human Development.
- 13 - 07/2016 = Certificate of Course in Modern Offices and Secretarial Management from Sona'a AlKarar Int'l Corp for Human Development and Canadian Training Center of Human Development.
- 14 - 07/2016 = Certificate of Course in Training of Trainers, Sona'a AlKarar Int'l Corp for Human Development and Canadian Training Center of Human Development, Kuala Lumpur, Malaysia.



سيرة ذاتية

البيانات الشخصية:

الاسم: طاهر محمد عبده سليمان الأهدل

ولد ونشأ في مكة المكرمة وتلقى بداية العلوم والقرآن في الحرم المكي.

تاريخ ومكان الميلاد: 1984/01/01م مكة المكرمة - السعودية

الجنسية: اليمن.

رقم الجواز: 06326599

إقامة ماليزية حرة 10 سنوات (resident pass).

إيميل: taheralahdal5@gmail.com

رقم التواصل: +601111209788

* المؤهلات التعليمية:

- 1 2021م = دكتوراه في قسم الشريعة بكلية الدراسات الإسلامية في جامعة سلطان زين العابدين - ماليزيا.
- 2 2017م = شهادة ماجستير في الشريعة، جامعة السلطان زين العابدين، ترنجانو - ماليزيا.
- 3 2008م = شهادة بكالوريوس (شريعة إسلامية) من دار المصطفى الإسلامية. حضرموت، اليمن. بتقدير عام جيد جدا مرتفع.
- 4 2013م = شهادة بكالوريوس تربية من كلية الأمين التربوية العليا، جاكرتا، إندونيسيا، بتقدير عام جيد جدا مرتفع.
- 5 2010م = شهادة ثانوية عامة (قسم علمي) الحديدة - اليمن.
- 6 2008م = شهادة حفظ القرآن الكريم بتقدير ممتاز.
- 7 2020م = شهادة مشاركة في المحفل العلمي السادس للتنمية المستدامة، ماليزيا.
- 8 2015/10/11م = شهادة مشاركات بحثية في مؤتمر القرآن في جامعة السلطان زين العابدين، ترنجانو - ماليزيا.
- 9 2016/10/06م = شهادة مشاركات بحثية في المؤتمر الدولي الثاني في الإسلام والعلوم والتربية بجامعة العلوم الإسلامية الماليزية، كوالالمبور - ماليزيا.
- 10 2016/12/06م = شهادة مشاركات بحثية في المؤتمر الدولي الأول في الإسلام والقضايا المعاصرة في العالم الإسلامي بجامعة ملايا، كوالالمبور - ماليزيا.
- 11 2016/07م = شهادة دبلوم إدارة الأعمال من مؤسسة صناعات القرار الدولية، ومن مركز التدريب الكندي للتنمية البشرية.
- 12 2016/07م = شهادة دبلوم إدارة المشاريع من مؤسسة صناعات القرار الدولية، ومن مركز التدريب الكندي للتنمية البشرية.
- 13 2016/07م = شهادة دورة إدارة المكاتب والسكرتارية الحديثة من مؤسسة صناعات القرار الدولية، ومن مركز التدريب الكندي للتنمية البشرية.
- 14 2016/07م = دورة في إعداد المدرب المحترف، مؤسسة صناعات القرار الدولية، ومن مركز التدريب الكندي للتنمية البشرية، كوالالمبور، ماليزيا.

- 15 - 15/07/2007-15/08/2007= Certificate of participation in succeed to Islamic summer camps belong to Ministry of Awqaf and Guidance "Strengthening National Identity and Support moderation", Hadramawt, Yemen.
- 16 - Has many of Ijazah and studied, memorized many of books in Quran studies, Fqih, Tafser, Hadeeth, Aqedah, Etc.
- 17 - Certificate of Efficient Teaching from Malaysian Religious Affairs.
- 18 - And other courses, conferences and scientific workshops in the methods of scientific research and modern teaching methods.

Working Experience:

- 1 - Investigated and Author for many of books in Islamic studies and Islamic academic studies. & He has a beautiful voice in reciting the Qur'an with multiple voices and layers.
- 2 - 2004= Imam in Masjid Alsiddeq, Hura, Alqatan, Hadramawt.
- 3 2005= Teacher in Ali bin Abi_Talib School, Hudaidah, Yemen.
- 4 - 2012= Imam for Prayer of Taraweeh, Masjid Darulmustafa. Hadramawt, Yemen.
- 5 - 2007/2008= Teacher in High degree in Almuna private school, Sana'a, Yemen.
- 6 - 2011/2012= Teacher in Thatulnitaqain for girls School, Hudaidah, Yemen.
- 7 - 2012/2016= Teacher and Imam in madrasah and Masjid Al Rahemyiah, Kampung baru, Kuala Lumpur, Malaysia.
- 8 - Participated in many Islamic summer courses belong Darulmustafa. Hadramawt, Yemen.
- 9 - 2016 – 2018 = Currently, Deputy Director of Department of Quran and Arabic Language in Madrasah Imtyiaz Ulul ALBab, Melaka, Malaysia.
- 10 - Lecturer at the restu international college of Islamic Studies Shah Alam Malaysia.

Language skill:

- Arabic (A)
- Bahasa Melayu (B)
- English (D)

Good using Computer (skillfully).

Published Academic Research:

- 1 - Epidemiological diseases between jurisprudential opinions and medical studies (Makassidah study in the department of worship) PhD thesis at the University of Sultan Zain al-Abidin. 2018
- 2 - Rulings of Infectious Diseases on Issues of Purification from the Perspective of Islamic Jurisprudence and the View of Medicine, Master Thesis at the University of Sultan Zain al-Abidin, Malaysia 2017.
- 3 - The common diseases between humans and animals and their impact on Zakat, sacrifice and Aqeeqah, a scientific message delivered at the International Quran Conference on 11/10/2015 at the University of Sultan Zain al-Abidin, published in Islam and Society Magazine (ISSN 2289 6325). 14 January 2017.
- 4 - The Conformity in the Rhetoric and its Role in Poetic Evidence from the Interpretation of Surah Al-Noor - Al-Shukani, Joint Article, Presented at the Second International Conference on Islam, Science and Education, October 6, 2016 at the University usim.

- 15 = شهادة مشاركة في إنجاح المراكز الصيفية التابعة لوزارة الأوقاف والإرشاد تحت عنوان "تعزيز الهوية الوطنية وترسيخ الوسطية والاعتدال" في حضرموت، اليمن.
- 16 يحمل العديد من الإجازات وكذلك حفظ ودرس العديد من الكتب والمتون في القرآن والفقه والتفسير والحديث واللغة والسيرة والعقيدة وعلوم القرآن.
- 17 شهادة تولية "كفاءة تدريس" من الشؤون الدينية الماليزية.
- 18 وغير ذلك من الدورات والمؤتمرات والورش العلمية في المقاصد الشرعية ومناهج البحوث وطرق التدريس.

الخبرات:

- 1 حقق وألف العديد من الكتب والمؤلفات والدراسات الإسلامية والأكاديمية. وله صوت جميل في قراءة القرآن بأصوات ومقامات متعددة.
- 2 2004م = اختير إماماً لجامع الصديق بمنطقة حورا، القطن، حضرموت، اليمن.
- 3 2005م = عمل مدرساً في مدرسة علي بن أبي طالب في محافظة الحديدة.
- 4 2006م = اختير إماماً لصلاة التراويح بمسجد دار المصطفى، حضرموت.
- 5 2007م – 2008م = عمل مدرساً للمرحلة الثانوية في مدارس المنا الأهلية، صنعاء، اليمن.
- 6 2010م = عمل مدرساً في مدرسة ذات النطاقين للبنات، الحديدة، اليمن
- 7 2012م – 2016م = عمل مدرساً وإماماً في مدرسة ومصلى الرحيمية، كامبونغ بارو – كولالمبور، ماليزيا.
- 8 شارك في إقامة الدورات الصيفية التي تقيمها دار المصطفى، حضرموت، اليمن
- 9 2016 – 2018 = عمل نائب مدير قسم القرآن الكريم واللغة العربية بمدرسة امتياز ألوا الألباب، بولاية ملاكا – ماليزيا.
- 10 2019 – محاضر في كلية ريستو أنترناشونال قسم الدراسات الإسلامية شاه علم ماليزيا إلى اليوم.

مهارات اللغة:

- اللغة العربية (A)
اللغة الماليزية (B)
اللغة الإنجليزية (D)

يجيد استخدام الحاسب الآلي بمهارة.

البحوث الأكاديمية المنشورة:

- 1 - الأمراض البوائية بين الآراء الفقهية والدراسات الطبية (دراسة مقاصدية في قسم العبادات) رسالة دكتوراه في جامعة السلطان زين العابدين، 2018م.
- 2 - أحكام الأمراض العدائية في مسائل الطهارة، رسالة ماجستير من جامعة السلطان زين العابدين بماليزيا 2017م.
- 3 - الأمراض المشتركة بين الإنسان والحيوان وأثرها على الزكاة والأضحية والعقيقة، رسالة علمية محكمة قدمت في مؤتمر القرآن الدولي بتاريخ 2015/10/11م بجامعة يونيزا، ونشرت في مجلة الإسلام والمجتمع برقم (ISSN 2289 6325). 14 (يناير) 2017م.
- 4 - الطباق ودوره في الشواهد الشعرية بتفسير سورة النور للشوكاني، مقالة مشتركة، قدمت في المؤتمر الدولي الثاني في الإسلام والعلوم والتربية المنعقد في 6 أكتوبر 2016م بجامعة العلوم بوسيم.

- 5 - Rulings on the sale of tawarruq from the perspective of Shaykh al-Uthaymeen and its contemporary applications, presented at the Second International Conference on Islam, Science and Education held on 6 October 2016 at the University of Islamic Sciences in Malaysia.
- 6 - Directing the Prophetic Hadiths on Infectious Diseases from the Perspective of Islamic Jurisprudence and Psychiatry, Introduction to the First International Conference on Islam and Contemporary Issues in Global Perspectives and Challenges, held on 6 December 2016 at the University of Malaya.
- 7 - How to deal with patients suffering from infectious diseases from the point of view of Islamic jurisprudence and the perspective of doctors, research presented in the Journal of Islam and Society at the University of Sultan Zine El Abidine, (under publication).
- 8 - Purity and Prayer of Corona Cofeed-19 Patients. Of the 6th international scientific forum 18th-21th April.
- 9 - Ruling on stopping prayer Friday and Congregational prayer, Hajj and Umrah, due to an epidemic.
- 10 - Ruling on purity and prayer for one who looks after the affairs of the sick as a COVID-19.
- 11 - Monopoly in the Time of Coronavirus Covid-19 and Its Impact on the Economy. Joint scientific article. Platform (arid) 2020.
- 12 - Guidance of the Prophetic Hadiths related to plague and its relation the gen. 2018 (under publishing).
- 13 - The relationship of Islamic purposes to medicine and their importance. It was presented in (conference of the foundations of the purposes of Islamic law). 22 march 2019.
- 14 - Ibn Houria - His Scientific Efforts And Political Roles In Yemen. (AL-Qanatr journal). Malaysia.
- 15 - Importance of Conflating between Fiqh and Sufism: An Educational Perspective. Joint scientific article. Wisdom International Journal. (2020).
- 16 - INSIGHTS CONCERNING CALLS FOR RENEWING ISLAMIC JURISPRUDENCE FUNDAMENTALS BETWEEN REJECTION AND ACCEPTANCE (Analytical Study). Joint scientific article. Wisdom International Journal. (2020).
- 17 - Common Errors in Reading the Qur'an, Causes and Solutions Malaysia as a model. Joint scientific article. Wisdom International Journal. (2020).
- And other research.
- Rhetorical beauty in the examples of the Prophet Muhammad: an analytical rhetorical study, joint article, Journal of Values for Humanities and Social Sciences, Issue 4, February 31, 2021.

* **References:**

1. Prof. Dr. Basri Bin Ibrahim al-Azhari
Head of the Department of Sharia and Jurisprudence at the University of Sultan Zain al-Abidin, and lecturer at the Islamic Studies Academy of the Islamic University of Malaysia.
Tel: 0199847602
2. Prof. Dr. Mohamed Youssef, Faculty Member of the Faculty of Contemporary Islamic Studies, Department of Sharia and Jurisprudence, and Director of the Center of Civilizations and Drug Control, at the University of Sultan Zain al-Abidin.
Tel: 0199884021

- 5 - بيع التورق من منظور الشيخ العثيمين وتطبيقاته المعاصرة، قدمت في المؤتمر الدولي الثاني في الإسلام والعلوم والتربية المنعقد في 6 أكتوبر 2016م بجامعة العلوم الإسلامية الماليزية.
- 6 - توجيه أحاديث العدوى من المنظور الشرعي والطب النفسي، رسله علمية قدمت في المؤتمر الدولي الأول حول الإسلام والقضايا المعاصرة في العالم آفاق وتحديات المنعقد بتاريخ 6 ديسمبر 2016م بجامعة ملايا.
- 7 - ضوابط التعامل مع المصابين بالأمراض المعدية من المنظور الشرعي والطبي، ورقة مشاركة في مجلة الإسلام والمجتمع بجامعة السلطان زين العابدين أكتوبر 2018م.
- 8 - توجيه أحاديث الطاعون وعلاقته بالجن 2019م (قيد النشر).
- 9 - طهارة وصلاة القائمين على مصابي كورونا كوفيد-19، المؤتمر المحفل العلمي 6.
- 10 - القول السوء في حكم تعطيل الجمعة والجماعة والنسك بسبب الوباء، (منصة اريد).
- 11 - الاحتكار في زمن كورونا كوفيد-19 وأثره على الاقتصاد، مقالة مشتركة، قدمت في المؤتمر الدولي السادس للتنمية المستدامة. منصة اريد، (21 ابريل 2020).
- 12 - العلاقة المقاصدية بين الشرع والطب وأهميتهما، تم مشاركتها في مؤتمر أُسس المقاصد الشرعية بجامعة السلطان زين العابدين 23 مارس 2019م. ونشر بمجلة (BITARA) 2019.
- 14 - العلامة ابن حورية وجهوده العلمية ودوره السياسي في اليمن، نشرته مجلة القناطر 12 مايو 2020، ماليزيا، مشتركة.
- 15 - أهمية الجمع بين الفقه والتوصوف من المنظور التربوي، مقالة مشتركة مع عبد الخالق محمد حسين السوداني، قدمت في مؤتمر كوالا لمبور الدولي، ونشرها في مجلة الحكمة الدولية، 23 أغسطس (2020).
- 16 - نظرات في دعوى تجديد أصول الفقه الإسلامي بين الرفض والقبول، مقالة مشتركة قدمت في مؤتمر كوالا لمبور الدولي، ونشرها في مجلة الحكمة الدولية، 23 أغسطس (2020).
- 17 - الأخطاء الشائعة عند قراءة القرآن الكريم أسبابها وعلاجها ماليزيا أنموذجاً، مقالة مشتركة، قدمت في مؤتمر كوالا لمبور الدولي، ونشرها في مجلة الحكمة الدولية، 22 أغسطس (2020).
- وغيرها من البحوث الأخرى.
- 18 - الجمال البلاغي في التشبيه النبوي: دراسة تحليلية بلاغية، مقالة مشتركة، مجلة القيم للعلوم الإنسانية والاجتماعية، العدد 4 31 فبراير 2021.

* **المراجعيات:**

- الأستاذ الدكتور / بصري بن إبراهيم الأزهرى
رئيس قسم الشريعة وأصول الفقه بجامعة السلطان زين العابدين، ومحاضر بـ أكاديمية الدراسات الإسلامية بالجامعة الإسلامية الماليزية. تلفون: 0199847602
- الأستاذ الدكتور المشارك/ وان محمد يوسف بن وان جيک. عضو هيئة التدريس في كلية الدراسات الإسلامية المعاصرة (قسم الشريعة وأصول الفقه)، ورئيس مجموعة (I-kash) البحثية للتنمية الأسرية لمدمني المخدرات، بجامعة السلطان زين العابدين
تلفون: 0199884021

وهناك العديد من الكتب التي تم إنجازها منها ما يزال طور الإنجاز وهي:

- علاقة الشرع بالطب وجهود المسلمين في تطويره. منجز
- تحقيق كتاب منتهى السؤل وغاية الأرب شرح مختصر السيرة لمحمد بن أحمد عبد الباري الاهدل (صاحب الكواكب الدرية في النحو). منجز
- تحقيق كتاب أحكام البيوع للسيد محمد عبده سليمان الأهدل. منجز
- تحرير المقال في حكم القراءة بالقاف اليابسة واللحن والإبدال. منجز
- الحجر الصحي في ضوء الشريعة الإسلامية والطب الحديث. شبه منجز
- الإشارات التربوية في قوله تعالى: ﴿فبما رحمة من الله لنت لهم﴾. منجز
- تحقيق كتاب وبل الغمام في أحكام المأموم والإمام، لمحمد بن عبد الرحمن الاهدل. طور الإنجاز
- البحار الزاخرة في القراءات الشاذة والمتواترة، وهو عبارة عن موسوعة تشمل تاريخ القراءات، والرد على الطاعنين، وجدولة كل قراءة بطريقة مبتكرة، مع توجيهها لغويًا وما يترتب عليها من الأحكام الشرعية، يحتاج إليها المبتدي ولا يستغني عنها المنتهي. طور الإنجاز